

DOI: 10.18572/1812-3783-2022-3-76-80

ОТВЕТСТВЕННОСТЬ ЗА ОСТАВЛЕНИЕ В ОПАСНОСТИ В УГОЛОВНОМ ПРАВЕ СССР

Назарова Марианна Вячеславовна,
аспирант кафедры уголовного права
Российского государственного педагогического университета имени А.И. Герцена
nazarova.m.92@mail.ru

Статья посвящена историко-правовым особенностям становления ответственности за оставление в опасности по советскому уголовному праву. Исследуются нормы оставления в опасности по Советскому уголовному уложению 1918 г. как нормативному правовому акту «на стыке эпох». Проводится сравнительно-правовой анализ положений об оставлении в опасности по УК РСФСР 1922, 1926 и 1960 гг.

Ключевые слова: оставление в опасности, опасное для жизни и здоровья состояние, Уголовный кодекс РСФСР, советское уголовное право, Советское уголовное уложение.

THE LIABILITY FOR FAILURE TO GIVE ASSISTANCE TO PERSONS IN MORTAL DANGER IN CRIMINAL LAW OF THE USSR

Marianna V. Nazarova
Postgraduate Student of the Department of Criminal Law
of the Herzen State Pedagogical University of Russia

The article is devoted to the historical and legal features of the criminal responsibility for leaving in danger in the soviet criminal law. The article considers the norms of leaving in danger according to the Soviet Criminal Code of 1918 as a normative legal act at the turn of the epochs. This research carries out a comparative legal analysis of the provisions on leaving in danger according to the Criminal Codes of the RSFSR in 1922, 1926 and 1960 yy.

Keywords: abandonment in danger, life- and health-threatening condition, Criminal Code of the RSFSR, Soviet criminal law, Soviet Criminal Code.